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Preparation of the document

This document was prepared by a team of KaspNIRH employees, under contract awarded by the CC MB (Caspian Centre for Management of Bioresources, Astrakhan, funded by EC/Tacis within the Caspian Environment Programme). The authors appearing on the cover page (second) undertook to coordinate the work and edit the report. The report was prepared under an extreme time pressure, practically within 2 months since the completion of the expedition on September 29, 2001. The project closed on December 6, 2001. There was no time for scientific editing of the report or careful verification of its content. Therefore, the views presented in the report are those of the official authors and cannot be perceived as views of the Manager of EC/Tacis CEP, the Leader of the CC MB or EC/Tacis. A note entitled “Comments on the stock assessment methodology used in the report” prepared by the Leader of CC MB is meant to shed light on the methodology applied and its shortcomings. Minor comments have been introduced to selected parts of the report (as footnotes) also by the Leader, CC MB, to draw attention of the reader to methodological problems or conclusions not substantiated by data collected during the expedition. 

Our thanks go to the translator and the technical staff of CEP/Tacis who worked under exceptionally difficult circumstances and extremely high pressure to prepare the report for printing, despite last minute changes and corrections. 

Leader, CC MB -  Arkadiusz Labon

Подготовка данного документа

Данный документ был подготовлен группой сотрудников КаспНИРХ по контракту с КЦ УБ (Каспийский Центр по управлению биоресурсами, Астрахань, финансируемый ЕС/Тасис в рамках Каспийской Экологической Программы). Авторы, обозначенные на соответствующей странице, осуществляли координацию работы и редактирование данного отчета. Отчет был подготовлен в условиях крайне ограниченного времени, практически в течение двух месяцев после завершения экспедиции 29 сентября 2001 г. Проект закрылся 6 декабря 2001 г. Не было времени для научного редактирования отчета или тщательной проверки его содержания. Поэтому представленные в отчете взгляды принадлежат официальным авторам отчета, и не могут рассматриваться как взгляды Руководителя КЦ УБ, Руководителя КЭП ЕС/Тасис или ЕС/Тасис. Примечание под названием «Комментарии по методологии оценки запасов, использованной в отчете» подготовлено Руководителем КЦ УБ с целью пролить свет на используемую методологию и ее недостатки. Также Руководителем КЦ УБ в отдельных частях отчета были внесены небольшие комментарии (сноски),  чтобы привлечь внимание читателя к методологическим проблемам или выводам, которые не подтверждаются данными, собранными во время экспедиции. 

Наша благодарность переводчику и техническому персоналу КЭП/Тасис, которые работали в исключительно трудных обстоятельствах и крайне сжатые сроки, чтобы подготовить отчет к печати, несмотря на изменения и исправления, которые вносились в последнюю минуту.    

Руководитель КЦ УБ – Аркадиуш Лабон
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